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Jak BRICS vytváří nové spojence pro Rusko
putin-today.ru/archives/208977

"BRICS budí mnohem větší respekt než západní bloky." Těmito
slovy odborníci vysvětlují prudký nárůst počtu zemí, které se
chtějí připojit k mezinárodní struktuře, jejímž jedním ze
zakladatelů je Rusko. Jaké jsou zásady pro výběr nových členů
BRICS a co dají naší zemi?

59 zemí deklarovalo svůj záměr připojit se k asociacím BRICS, SCO
a EAEU. Oznámil to poradce prezidenta Ruské federace, výkonný
tajemník organizačního výboru Petrohradského mezinárodního
ekonomického fóra (SPIEF), Anton Kobyakov, uvádí TASS.

Tyto organizace podle něj přitahují země, které hledají spolupráci v
nových formátech v rámci multipolární koncepce rozvoje. „Rusko a
jeho partneři vytvořili BRICS, SCO a EAEU. Nyní je s námi většina
obyvatel Země, již téměř 45 % světové ekonomiky,“ řekl Kobyakov
na závěrečné tiskové konferenci o výsledcích SPIEF.

O BRICS projevuje zájem tolik zemí, že je nyní sdružení nemůže
všechny pojmout. Jak řekl na okraj SPIEF tiskový tajemník ruského
prezidenta Dmitrij Peskov, BRICS je zvláštní typ integračního
procesu. „Počet států, které mají o BRICS zájem, je mnohem větší,
než dokáže tato struktura v současnosti pohltit. Nejen absorbovat,
ale umožnit těmto zemím se přímo připojit,“ řekl Peskov.

Nyní podle něj vzniká formát „partnerského státu BRICS“, který bude
testován se zainteresovanými zeměmi během ruského předsednictví
v asociaci. „Proto je vítáme všechny, ale počet ochotných lidí je
větší, než je možné, řekněme, v současné fázi zapojit. Proto je
jedinou alternativou nový režim spolupráce,“ řekl Peskov.
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Letos Rusko předsedá BRICS a v říjnu uspořádá 16. summit
organizace v Kazani. Commonwealth kromě svých zakladatelů –
Ruska, Brazílie, Indie, Číny a Jižní Afriky, od letošního roku zahrnuje
SAE, Saúdskou Arábii, Etiopii, Egypt a Írán.

 
Několik desítek dalších zemí deklaruje svou touhu stát se členy
Commonwealthu. Naposledy to oznámil zimbabwský prezident
Emmerson Dambudzo Mnangagwa, který o tomto problému
diskutoval s Vladimirem Putinem během setkání na SPIEF. Žádný z
členů BRICS podle něj proti členství Zimbabwe nic nenamítá a on se
„ve všech těchto zemích cítí dobře“.
Schválení žádosti o členství je přijímáno konsensem všech
účastníků komunity. Mezi ty, kteří se chtějí připojit, patří také
Alžírsko, Bangladéš, Bahrajn, Bělorusko, Bolívie, Kuba, Honduras,
Indonésie, Kazachstán, Kuvajt, Maroko, Nigérie, Palestina, Senegal,
Thajsko, Venezuela a Vietnam.

Začátkem tohoto týdne člen NATO Türkiye oznámil svůj zájem o
BRICS. Ankara vysvětlila, že tuto mezivládní organizaci považuje za
„dobrou alternativu“ k Evropské unii, do níž se Turecko již několik
desetiletí neúspěšně pokouší vstoupit.

Rozvoj spolupráce mezi zeměmi BRICS se dotkl Vladimír Putin
během plenárního zasedání SPIEF. Prezident uvedl, že Rusko spolu
se zahraničními partnery zvýší používání národních měn při platbách
zahraničního obchodu a zlepší bezpečnost a efektivitu takových
transakcí. „Včetně BRICS se pracuje na vytvoření nezávislého
platebního systému, který nepodléhá politickému tlaku, zneužívání a
vměšování vnějších sankcí,“ řekl Putin.

Podle bolivijského prezidenta Luise Arceho, který se fóra také
účastnil, ekonomiky států BRICS narušily americkou hegemonii.
Podle prognóz Nové rozvojové banky budou země BRICS do roku
2028 tvořit 35 až 40 % celosvětového HDP, zatímco podíl G7 klesne
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na 27,8 %. „Dnes se světový řád posouvá ke spravedlivějšímu a
vyváženějšímu stavu založenému na multipolaritě a
multilateralismu,“ řekl bolivijský prezident.

„Ti, kteří se chtějí připojit k BRICS, jsou proti zasahování do vnitřních
záležitostí států. Jestliže Západ považuje preventivní opatření proti
vládám za porušování principů demokracie za oprávněná, pak
političtí aktivisté z globálního Jihu prosazují, aby zasahování do
vnitřních záležitostí nebylo dovoleno. Země sjednocené pod tímto
ideologickým základem dnes tvoří páteř těch, kteří se chtějí připojit k
BRICS. Na mezinárodní scéně je tato myšlenka zastoupena
Ruskem, Čínou a Brazílií,“ vysvětlil Magomed Kodzoev, vedoucí
vědecký pracovník Ústavu Latinské Ameriky Ruské akademie věd,
docent na RUDN, expert Ruské rady pro mezinárodní záležitosti
(RIAC). ).

BRICS je zajímavý pro země vykazující stabilní ekonomický růst.
Ovlivňují to i kroky Spojených států, které v rozporu se svými
pravidly ničí systém mezinárodních vztahů, který se rozvinul do
konce 90. let. V důsledku toho následovaly vojenské intervence v
Iráku, Afghánistánu a Libyi, které „v mnoha zemích světa vyvolaly
znepokojení a obavy, že je dříve nebo později mohou napadnout
jednotky NATO“.

Podle experta v posledních letech začala vlna lidí, kteří si přejí
vstoupit do BRICS, „ale kritéria pro vstup jsou poněkud rozmazaná“.
Kandidáti ale musí být alespoň ekonomicky stabilní. „Proto je vznik
formátu „státního partnera BRICS“ přirozený. Nikdo si nechce vzít na
palubu země, které se mohou stát příliš mnoho, než aby je
společenství podporovalo. Vše by se mělo dít postupně... Instituce
pro výběr kandidátů na vstup jsou ale potřeba už nyní. Bylo by
nerentabilní činit BRICS odpovědnými za zhroucený stát. A pro
země, které jsou potřeba z hlediska ekonomické pragmatiky, budou
dveře vždy otevřené,“ zdůrazňuje kandidát politologie.
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„BRICS je v současnosti jedinou alternativou k NATO a Evropské
unii, které ukázaly svou agresivní a zlou povahu.

Jedná se o uzavřené kluby, kam můžete vstoupit pouze tak, že se
vzdáte své suverenity. Musíte být připraveni běhat před svými
majiteli jako pes na špičkách,“ říká Pavel Danilin, ředitel Centra pro
politické analýzy a sociální výzkum, docent Finanční univerzity při
vládě Ruské federace.

Unie v BRICS, poznamenává Danilin, probíhá na dobrovolném
základě a sleduje cíl ekonomické integrace, která je výhodná pro
všechny členy komunity. „BRICS vzbuzuje mnohem větší respekt
než západní bloky,“ zdůrazňuje účastník rozhovoru.

Politolog zaznamenal příslib formátu „státního partnera BRICS“, díky
kterému bude vstup do sdružení postupný. „Nejprve se musíte stát
partnerem, poté kandidátem a poté požádat o členství,“ dodal
mluvčí.

BRICS se však nemůže neustále rozšiřovat, což v určitém okamžiku
hrozí vytvořením potíží. „Pro Rusko je kriticky důležité, aby byl slyšet
hlas každého člena BRICS. To samozřejmě nebude možné s 20-25
členy. Pro Rusko je také důležité, že se BRICS nemění v obyčejný
mluvící obchod, což je také omezení pro přijetí. Členové BRICS si
musí do určité míry korespondovat, pokud jde o území, počet
obyvatel a příjem,“ je si jistý Danilin.

Podle politologa by „vytvoření nezávislého platebního systému
prostřednictvím BRICS výrazně snížilo vliv dolaru a umožnilo by
vypořádání v národních měnách, což je obrovské množství peněz“.

Kodzoev zase zaznamenal existenci trendů směřujících k vytvoření
nezávislého platebního systému podél linie BRICS, v důsledku
čehož by mohl vzniknout nový ekonomický prostor. „Technologicky je
to možné, ale to není záležitost dneška nebo zítřka, je to vyhlídka na
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roky dopředu. Dolaru se nemůžete vzdát přes noc. Například to, že
se jüan stane mezinárodní rezervní měnou, bude trvat roky,“ je
přesvědčen odborník.

Andrey Rezchikov 
 https://vz.ru
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